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Zápis ze schůze Výboru pro Evropskou unii 
Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

Úřad vlády ČR – 22. června 2011 

Přítomni / omluveni – viz prezenční listina (Příloha č. 1 k zápisu) 

Schůzi Výboru pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 
(dále jen „Výbor“) řídil jeho předseda RNDr. M. Kundrata. 

Program schůze: 

1) Informace z Rady vlády pro NNO a kontrola úkolů z minulého jednání 

2) Informace členů a jejich zástupců v ŘKV a Koordina čních výborů ŘKV o stavu 
NSSR a postupu přípravy programovacího období 2014+ a diskuze k personální 
kapacitě Výboru, sekretariátu a NNO vůbec při zapojení do procesu 

3) Problematika definice partnerství na úrovni RVNNO pro potřeby programovacího 
období 2014+ 

4) Informace o výsledcích jednání na MPSV ve věci řešení situace s požadavkem 
některých kontrolních orgánů OP LZZ vést analytické účty v celé účetní osnově 
(včetně účtů rozvahových, konkrétně 2 a 3 třídy) 

5) Různé 

Ad 1) Informace z Rady vlády pro NNO a kontrola úkolů z minulého jednání 

JUDr. H. Frištenská podala přítomným stručnou informaci o posledním zasedání Rady 
vlády pro NNO (dále jen „RVNNO“), které se konalo dne 16. května 2011, a o materiálech 
RVNNO, které byly schváleny vládou. Konkrétně se jednalo o Rozbor financování NNO 
z veřejných rozpočtů v roce 2009, Informaci o stavu plnění priorit a opatření, uvedených ve 
strategické části Zhodnocení koncepce podpory rozvoje neziskového sektoru, Hodnotící 
informaci o činnosti nadací – příjemců příspěvku z Nadačního investičního fondu v roce 2009, 
Informaci o realizaci Hlavních oblastí státní dotační politiky vůči NNO pro rok 2010, Výroční 
zprávu o činnosti RVNNO v roce 2010 a Hlavní oblasti státní dotační politiky vůči NNO pro 
rok 2012. RVNNO dále pověřila svůj sekretariát, aby se obrátil na Ministerstvo pro místní 
rozvoj s dotazem na aktuální situaci zadání veřejné zakázky Analýza absorpční kapacity 
nestátních neziskových organizací. JUDr. H. Frištenská také upozornila, že stále ještě nedošlo 
ke jmenování předsedy RVNNO. 
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Ad 2) Informace členů a jejich zástupců v ŘKV a Koordina čních výborů ŘKV o stavu 
NSSR a postupu přípravy programovacího období 2014+ a diskuze k personální 
kapacitě Výboru, sekretariátu a NNO vůbec při zapojení do procesu 

JUDr. H. Frištenská seznámila přítomné s podklady, které byly členům Výboru 
rozdány. Jednalo se o pracovní návrh národních rozvojových priorit kohezní politiky po roce 
2013, jak je zpracovalo Ministerstvo pro místní rozvoj. Dále podala informaci o zástupcích 
NNO a RVNNO v Řídícím a koordinačním výboru (dále jen „ŘKV“) a jeho výborech. 

RNDr. M. Kundrata poté popsal způsob fungování ŘKV a jeho komisí. 

H. Vlčková požadovala, aby zástupci NNO a RVNNO v ŘKV a jeho orgánech 
informovali o dění v nich i ostatní zástupce NNO v monitorovacích výborech. Konkrétně 
žádala, aby Ing. R. Haken informoval SKOK. 

Mgr. O. Marek konstatoval, že RVNNO je sice dobrou strukturou, nicméně je to jen 
poradní orgán vlády, nezastupuje tedy neziskový sektor. Bylo by proto dobré, kdyby se 
procesu přípravy na nové programovací období EU účastnili i skuteční zástupci NNO. 
RVNNO by se o to podle Mgr. O. Marka měla zasadit. 

JUDr. H. Frištenská popsala členům Výboru komplikovaný způsob, jakým se priority 
Výboru dostaly do národních rozvojových priorit kohezní politiky po roce 2013. 

RNDr. M. Kundrata uvedl, že sekretariát RVNNO rozešle návrh národních 
rozvojových priorit kohezní politiky po roce 2013 i zástupcům NNO v monitorovacích 
výborech. Důležité body v nich budou označeny. Na dotaz PhDr. K. Schwarze RNDr. M. 
Kundrata odpověděl, že se zatím jedná o pracovní materiál, který není určen pro další šíření. 
JUDr. H. Frištenská doplnila, že materiál by měl být předložen vládě až koncem července. 

PhDr. K. Schwarz v plném rozsahu podpořil návrhy Mgr. O. Marka. Ocenil, že se 
podařilo do návrhu národních rozvojových priorit prosadit některé důležité pojmy. Nechápal 
však, jak je možné, že to stálo takové úsilí, když na evropské úrovni bývají tyto pojmy na 
prvním místě. RNDr. M. Kundrata uvedl, že s tím souhlasí, nicméně Výbor není tím pravým 
místem, kde tyto připomínky vznášet. 

PhDr. O. Čepelka informoval o dohodě čtyř generálních ředitelství Evropské komise: 
v regionech mají v budoucnu vzniknout mezisektorová partnerství, která připraví komplexní 
strategie rozvoje území. Partnerství budou moci čerpat prostředky ze všech čtyř strukturálních 
fondů. Pravidla pro jejich čerpání se budou harmonizovat a zároveň dojde ke zjednodušení 
jejich administrace. PhDr. O. Čepelka konstatoval, že to bude mít tyto důsledky: změní se 
postavení NNO, změní se implementační struktura (mezisektorová partnerství budou něco 
jako nadace) a bude se konat velká mediální kampaň pro přijetí těchto návrhů. NNO by je 
podle PhDr. O. Čepelky měly podpořit. Slíbil, že na toto téma zpracuje informaci (viz Příloha 
č. 2 k zápisu). 

Mgr. O. Marek navrhl, aby se národní rozvojové priority kohezní politiky po roce 
2013, poté, co je schválí vláda, zveřejnily na webových stránkách RVNNO. JUDr. H. 
Frištenská s tím souhlasila. 
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Ad 3) Problematika definice partnerství na úrovni RVNNO pro potřeby 
programovacího období 2014+ 

JUDr. H. Frištenská informovala přítomné o jednání, které měl sekretariát RVNNO 
s JUDr. O. Letáčkovou, vrchní ředitelkou Sekce NOK a evropských záležitostí Ministerstva 
pro místní rozvoj. Jedním ze závěrů bylo, že Ministerstvo pro místní rozvoj ve spolupráci 
s RVNNO, resp. Výborem, zorganizuje na podzim sérii kulatých stolů, resp. sérii jednání 
pracovní skupiny, jejichž cílem bude dojít k definici partnerství a definici nástrojů, které se 
v tomto ohledu již v minulosti v ČR osvědčily. Na těchto jednáních by mělo být max. 40 lidí 
(vždy stejní lidé) – mimo jiné i zástupci partnerských konceptů, které se již v minulosti 
osvědčily (místní akční skupiny, LEADER, EQUAL, klastry apod.). 

PhDr. O. Čepelka se nabídl, že vystoupí za problematiku místních akčních skupin. 
RNDr. M. Kundrata souhlasil, ale zároveň doporučil, aby k tomuto tématu byl přizván člověk 
z praxe a z Ministerstva zemědělství. 

JUDr. H. Frištenská navrhla zpracovat rešerši toho, jak je partnerství chápáno 
v dokumentech EU.   

Závěry:  

• Členové Výboru nabídli svou účast v připravované pracovní skupině / kulatých 
stolech. 

• MUDr. M. Černá zpracuje přehled toho, jakým způsobem je partnerství chápáno 
v jiných zemích (T: konec srpna). 

• Výbor RVNNO nabídne MMR svoji účast na přípravě těchto jednání.  

Ad 4) Informace o výsledcích jednání na MPSV ve věci řešení situace s požadavkem 
některých kontrolních orgánů OP LZZ vést analytické účty v celé účetní osnově (včetně 
účtů rozvahových, konkrétně 2 a 3 třídy) 

JUDr. H. Frištenská uvedla, že se jedná o případ Člověka v tísni jako příjemce pomoci 
z Operačního programu Lidské zdroje a zaměstnanost a Ministerstva práce a sociálních věcí. 
Konstatovala, že bylo zpracováno stanovisko nezávislého auditora, které bychom potřebovali 
získat. Problémem však je, že podle předběžných informací by toto stanovisko mohlo 
znamenat komplikace pro některé NNO. 

Příští schůze Výboru se uskuteční dne 23. srpna 2011 od 10:00 v budově Úřadu vlády 
ČR ve Vladislavově ulici č. 4, Praha 1. 

RNDr. Miroslav Kundrata, v.r. 
předseda Výboru 

Zpracoval: Ing. Martin Vyšín 
Sekretariát RVNNO 


